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اقتصــاد کیــش -   رییس 
چهارمین جشنواره بین المللی فیلم 
کوتاه »موج« دربــاره چالش بزرگ 
این روزهای جشنواره های سینمایی 
گفت: در منطقه آزاد کیش شــورای 
سلامت کیش شرایط منطقه را برای 
روزها و ماه های پیش رو بررســی و 
مصوباتی ابلاغ می شــود و چنانچه 
وضعیت کیش سفید باشد این رویداد 
به صــورت فیزیکی و با ملاحظات 

بهداشتی برگزار می شود.
رضــا اردلان مدیــر فرهنگی 
و آموزشــی معاونــت فرهنگی و 
اجتماعی سازمان منطقه آزاد کیش و 
رییس چهارمین جشنواره بین المللی فیلم کوتاه »موج« کیش؛ درباره برگزاری این رویداد فرهنگی 
در چهارمین دوره گفت: ضرورت ها و ویژگی هایی هر جشنواره ای بر اساس فاکتورهای مختلفی 
شکل می گیرد که درباره جشنواره فیلم کوتاه »موج« کیش هم با توجه به اینکه استراتژی اصلی 
سازمان منطقه آزاد کیش حول محور گردشگری است و عمده برنامه ریزی ها در چارچوب توسعه 
و ارتقای صنعت گردشگری کیش تدوین شده است، لذا این اولویت ها درنظر گرفته شده است. 
وی افزود: زمانی که جشنواره فیلم »موج« شکل گرفت اهداف و رسالت های منطقه ای و 
ملی برای آن ترسیم شد تا نگاه اهالی سینما را به جزیره کیش معطوف کند زیرا این منطقه دارای 
پتانسیل های منحصر به فردی در پیشبرد و هم افزایی فعالیت های متنوع فرهنگی هنری ازجمله فیلم 
و سینماست و از سوی دیگر صنعت سینما دارای ظرفیت خاص و ممتازی در کشور و از اثرگذاری 
بالایی در سطح جامعه برخوردار است که پیوند این ظرفیت ها با یکدیگر بسیار موثر خواهد بود. 
اردلان با تاکید بر اینکه جشنواره به تدریج در دوره های اخیر گردشگری محور شد، عنوان 
کرد: دریا و سفر به عنوان نگاه ویژه توسط شورای سیاستگذاری مطرح و تصویب شد و در نتیجه 
یک همگرایی بین حوزه های مختلف به وجود آمد. وی با اعلام اینکه بخش بین الملل در جشنواره 
چهارم به این رویداد سینمایی اضافه شده است، بیان کرد: در بخش بین الملل صرفا لازم نیست که 
فیلم هایی در جزیره کیش یا مرتبط با جزیره کیش ساخته شود بلکه نقطه مشترک همه فیلم های 
ارسالی بایستی دریا و سفر باشد که البته شرایط کرونا دریچه های جدیدی را پیش روی برنامه ریزان 
و صنعت گردشگری می گشاید و همگرایی و تعامل بین المللی در جهت برندسازی مقصد کیش 
را شکل می دهد. رییس چهارمین جشنواره بین المللی فیلم کوتاه »موج« فیلمسازان حاضر در این 
جشنواره را از شخصیت های ملی و بین المللی دانست که موفقیت های خوبی در این عرصه کسب 
کرده اند. وی افزود: جزیره کیش در چارچوب سیاست های سینمایی از این تجربیات ارزشمند 
به خوبی بهره می برد و یقینا از بین برگزیدگان استعدادهای جدیدی هم به جامعه ایرانی و بین المللی 

معرفی می شوند که از خلاقیت های ویژه ای برخوردارند. 
وی درباره شرایط کرونایی منطقه عنوان کرد: کرونا هم فرصت و هم تهدید است؛ فرصت 
از این منظر که بسیاری از روش های سنتی ارسال آثار، برگزاری جلسات، تشکیل کارگروه ها و 
سایر امور جشنواره از طریق مجازی پیگیری و عملیاتی می شود و این موضوع به کارها سرعت 
بخشیده و این یک فرصت است. مدیر فرهنگی و آموزشی معاونت فرهنگی و اجتماعی سازمان 
منطقه آزاد کیش درباره چالش بزرگ این روزهای جشنواره های سینمایی نیز گفت: در منطقه آزاد 
کیش شورای سلامت کیش شرایط منطقه را برای روزها و ماه های پیش رو بررسی و مصوباتی 
ابلاغ می شود و چنانچه وضعیت کیش سفید باشد این رویداد به صورت فیزیکی و با ملاحظات 
بهداشتی برگزار می شود. اردلان در پایان گفت: سالن های کیش دارای ظرفیت بالای هفتصد نفر 
است که امکان فاصله گذاری اجتماعی را به راحتی فراهم می کند و البته در هر وضعیتی برگزاری 
فیزیکی و مجازی را تواما خواهیم داشت، البته برگزاری فیزیکی اختتامیه در بهمن و اسفند ماه 

سال جاری لغو نخواهد شد.

  رییس چهارمین جشنواره بین المللی فیلم کوتاه »موج«:

جشنواره فیلم موج کیش  به شرط سفید 
بودن وضعیت بصورت فیزیکی

 برگزار می شود 

رسانه ها مکمل و بازوی  قوی انجام  
ماموریت های نیروی انتظامی هستند 

اقتصاد کیش -    سرهنگ علی اصغر  جمالی فرمانده منطقه ویژه انتظامی کیش گفت :  
رسانه ها در اجرا ماموریت ها وانجام  مسئولیت های  اجتماعی نیروی انتظامی نقش مکمل را بر 
عهده دارند و بهترین همکاران و همراهان نیروی انتظامی در فرهنگ سازی  و ترویج  مناسبات 

خوب اجتماعی می توانند باشند.
به گزارش اقتصاد کیش ســرهنگ علی اصغرجمالی بمناسبت  هفته نیروی انتظامی در 
نشست با تنی چند از مدیران رسانه های کیش افزود :  همواره اعتقاد داشته ام و اعتقاد دارم که 
نیروی انتظامی برای انجام و اجرا ماموریت های خود در جامعه باید از ظرفیت های تعامل و 
همراهی با مردم کمک بگیرد وبجای اتکاء صرف به  قوه قهریه ، ازحداکثر  ظرفیت های موجود 
برای  تعامل با مردم و فرهنگ سازی مناسبات خوب اجتماعی استفاده کند و در این راه رسانه ها 

بخوبی می توانند ما را در انجام این ماموریت ها همراهی و یاری کنند.
فرمانده نیروی انتظامی منطقه ویژه کیش افزود:  برای زدودن عادت ها و رفتار های بد و 
ناهنجاری هایی  که گاها  در جامعه وجود دارد باید با اطلاع رسانی درست و بموقع وآگاهی 
دادن به مردم  فرهنگ سازی کرد چرا که مردم ما خوشبختانه مردمی آگاه و با شخصیت هستند و 

در این راه  نشان داده اند همواره  حامی و همراه مسئولین دلسوز خود بوده اند  . 
وی افزود: از دوره ای که کشور و جامعه درگیر ویروس کرونا شده است ، مسئولیت ها و 
ماموریت های نیروی انتظامی  هم سنگین  تر و بیشتر شده و  از سویی بخاطر شرایط نامناسب 
اقتصادی ، متاسفانه گرفتاریهای مردم هم بیشتر شده است ، بدین لحاظ هر دو مقوله امنیت و 
سلامت مردم همواره برای ما مهم بوده است و سعی کرده ایم با تعامل مناسب و در نظر گرفتن 
شرایط موجود وتوجه  به  گرفتاریها و مشکلات  مردم درراستای  تامین امنیت و سلامت  جامعه  
حرکت کنیم . سرهنگ جمالی  به نقش مهم رسانه ها در اجرا خوب  و مطلوب ماموریت های 
نیروی انتظامی اشاره کرد و افزود : رسانه ها می توانند با پردازش خوب به یک موضوع و تحلیل 
و بررســی و نقد ســازنده  آن ، ضمن آگاهی بخشیدن به مردم  به فرهنگ سازی  در جامعه  به 
ما  کمک کنند.وی افزود:  خوشبختانه جامعه ما جامعه آگاهی است و مردم در همه صحنه ها 
همواره  نشان داده اند همراه و پشتیبان کشور و نظام جمهوری اسلامی هستند  ولی برای مسائل 

و مشکلات مختلف جامعه  باید برنامه داشت و به مردم ارائه کرد .
 سرهنگ جمالی به نقش مهم آموزش در نیروی انتظامی اشاره کرد و افزود: از بدو آغاز 
مسئولیت در کیش سعی کرده ام در همه حوزه ها از نیروهای با سواد ، آموزش دیده و با تجربه 
و دارای فرهنگ تعامل مناسب با مردم استفاده کنم و در این راه کارهای زیادی برای تقویت و 
ارتقاء نیروها  صورت گرفته است . فرمانده نیروی انتظامی کیش  تاکید کرد : بسیاری از مشکلات 
موجود در جامعه با تدبیر و توجه مسئولین قابل حل است و اگر مردم هم شاهد تلاش صادقانه 
ما باشند اطمینان داشته باشید  همراهی شان دو چندان خواهد بود .  فرمانده نیروی انتظامی کیش 
از رسانه ها خواست در طرح و بیان مشکلات مردم در انجام مسئولیت خود ثابت قدم باشند و 
مشکلات مردم را بیان کنند . وی افزود : هدف همه ما در هر مسئولیت و موقعیتی که قرار داریم 
کمک به بهبود وضعیت زندگی مردم و تامین ســلامت و امنیت آنهاســت چرا که در سایه این 
احساس امنیت است که آرامش برجامعه حکفرما می شود و می توانیم شاهد رونق و پیشرفت 

جامعه در همه حوزه ها  باشیم.

سرهنگ جمالی فرمانده منطقه ویژه انتظامی کیش:

کارهای زیرساختی کیش با چشم انداز حداقل
 ٢٥ ساله انجام  شده است 

بــه گزارش اقتصاد  کیش، حجت الاســلام ابوترابی 
فــرد گفت: هر کجا عقلانیت، صداقت و ســلامت حاکم 
شــود، نتایج خوبی برای کشور حاصل می گردد. بر اساس 
اقدامات صورت گرفته که حاصل صداقت، سلامت، تلاش 
و سختکوشی مدیران و دست اندرکاران سازمان منطقه آزاد 
کیش بوده، با خلق ثروت و جلوگیری از تاراج اموال عمومی، 
گام های بزرگ و چشمگیری برای توسعه کیش برداشته شده 

که می تواند الگویی برای سایر مناطق کشور باشد.
عضو سابق هیات رئیسه مجلس افزود : با کاهش هزینه 
ها، افزایش بهره وری و ایجاد منابع مشروع و صحیح درآمدی، 
توسعه پایدار محقق می شود و خوشحالیم که چنین نگرشی 

در جزیره کیش حاکم است. 
وی افزود: ایجاد زمینه های لازم برای رشد یافتن بخش 

خصوصی واقعی، موجب کاهش فساد خواهد شد.
حجت الاسلام ابوترابی فرد در ادامه با اشاره به تلاش 
کیش برای تبدیل شدن به هاب نوآوری منطقه، رشد طرح 
های عمرانی و زیرساختی، فعال شدن تمام طرح های نیمه 
تمام، مشارکت با بخش خصوصی برای تسریع روند اجرای 
طرح ها، برنامه ریزی برای درآمدزایی از حوزه گردشگری 
ســلامت، تقویت فعالیتهای دانشگاهی و حرکت به سوی 
خلق برند دانشــگاهی بین المللی و در نهایت رونق جزیره 
علیرغم شــرایط ناشی از تحریم و کرونا، را اقدامات بسیار 
ارزنده و قابل توجهی دانسته و خواستار تداوم این رویکرد 

برای رسیدن به شرایط مطلوب تر شد.
مدیرعامل سازمان منطقه آزاد کیش در این جلسه گفت: 
پس از قبول مسئولیت مدیرعاملی سازمان منطقه آزاد، با اتکاء 
به خداوند متعال، بازنگری در رویه ها و روندهای پیشــین 
را آغاز کرده تا با شــناخت دقیق تهدیدها و فرصتها، نقشه را 

حرکت خود را ترسیم کنیم.
غلامحسین مظفری با اظهار خرسندی از اینکه پس از 
دو سال از آغاز فعالیت، کیش به شرایطی بسیار بهتر دست 
یافته، گفت: حاصل تلاش همکاران زحمتکش در سازمان 

منجر به بیرون آمدن از گرفتاری ها و بحرانها شد. در حال 
حاضــر علاوه بر تامین هزینه های جاری، همه طرح های 
عمرانــی کیش فعال بوده و صــد در صد بودجه مصوب، 

تخصیص یافته است. 
وی افزود: پس از دو ســال، شرایط به گونه معناداری 
تغییر کرده است. به طوری که به دنبال اصلاحیه بودجه هستیم 

و قصد داریم درصدي به بودجه عمرانی اضافه شود. 
 دکتر مظفری افزود:  در این مدت پروژه هایی که مدتها 

متوقف شده بودند، اکثرا فعال شده اند.
 وی افــزود: طرح احداث ترمینال جدید فرودگاه نیز، 

فعال شده و به سرعت مراحل پایانی خود را طی میکند.
رئیس هیات مدیره و مدیرعامل سازمان منطقه آزاد کیش 
با اشاره به افزایش قیمتها برای تامین تجهیزات مورد نیاز گفت: 
تامین منابع به موقع انجام شده و از این حیث مشکلی وجود 
ندارد. بخشی از تجهیزات نیز با اعتماد به شرکتهای دانش بنیان 
داخــل انجام گرفت و این روند به گونه ای رضایتبخش در 
حال انجام است.به گفته وی، با بهره برداری از ترمینال جدید، 
ظرفیت جابجایی مسافر در فرودگاه کیش به 6 میلیون نفر در 
سال می رسد. این در حالی است که در حال حاضر فرودگاه 
امام ) ره ( برای پذیرش چهار و نیم میلیون مســافر در ســال 
طراحی شده است که البته فاز توسعه ای در آن دیده شده است. 

کیش در حال حاضر، سومین فرودگاه پر تردد کشور است.
دکتر  مظفری، اجرای روند سخت و زمان بر لایروبی 
اسکله 35 هزار تنی کیش که بخاطر فقدان منابع مالی متوقف 
بود را از دیگر اقدامات مهم در دست انجام دانست که با اتکا 
به توان مهندسی داخل در حال انجام است و امکان پهلوگیری 
کشتی های با آبخور بالا را در کیش فراهم می سازد. ساخت 
یک جزیره کوچک نیز از محل لایروبي ، دستاورد مهم دیگری 
برای کشور است که به موضوع گردشگری اختصاص خواهد 
یافت.مدیرعامل ســازمان منطقه آزاد کیش، در این دیدار به 
تبیین این موضوع پرداخت که اجرای کارهای زیرساختی در 
کیش با چشــم انداز حداقل ٢5 ساله دیده شده است، گفت: 

برای موفقیت باید ازنگاه کوتاه مدت و تبلیغاتی دست برداشت 
و افق های بلند مدت را برای سعادت کشور و امکان رقابت با 
دیگران مد نظر قرار داد. با این نگرش، علیرغم افزایش هزینه 
ها هرگز به کاری برای منافع کوتاه مدت دست نزده ایم و این 
موضوع در توسعه شبکه فیبر نوری، سیستم تصفیه فاضلاب 

و دهها طرح دیگر متجلی است. 
وی افزود: شورای عالی تامین مالی سازمان که در طول 
یک سال هر هفته تشکیل شد، سامان درستی در حوزه مالی 
و کاری پدید آورد و علاوه بر جلوگیری از اتلاف هزینه ها، 
ظرفیت های بزرگی را ایجاد کرد که نتیجه آن خروج سازمان 
از زیان ده بودن و حرکت در مسیر سودآوری بود. در این مدت 
با مساعدت ریاست محترم قوه قضائیه و دستگاه قضاء، بیش 
از 6 هزار میلیارد تومان که عملا از دست خارج شده بود، هم 

احیاء و بازگردانده شد.
غلامحسین مظفری در ادامه با اشاره به تلاش فراوان 
و همه جانبه برای تبدیل کیش به قطب نوآوری منطقه خلیج 
فارس گفــت: راه اندازی برج نوآوری با هدف اســتقرار 
شــرکتهای دانش بنیان که با همــکاری معاونت علمی و 
فناوری ریاست جمهوری امکان تحقق یافت، برگ زرین 
و گام ارزشــمندی در کسب هویت جدید کیش به عنوان 
دروازه ای برای صادرات کالا و خدمات دانش بنیان اســت 
که ثمرات آن بتدریج به بار می نشــیند. وی گفت: بیش از 
40 شرکت دانش بنیان در مدت کوتاهی که از افتتاح آن می 
گذرد در این مجموعه مستقر شده اند. در این راستا، زمینی 
در کیش برای واگذاری به شرکتهای دانش بنیان که به تولید 

محصول برسند نیز در نظر گرفته شده است.
وی توجه به موضوع تولیــد ارزهای دیجیتال، ایجاد 
دهکده ســلامت، راه انداری دانشــگاه بین المللی جدید با 
همکاری دانشگاههای معتبر داخل و خارج، تقویت مباحث 
اجرایی اقتصاد دریا و تسهیل روند واردات کالاهای اساسی و 
استراتژیک از طریق رفع موانع گمرکی را از دیگر برنامه های 

سازمان برشمرد.

مدیرعامل سازمان منطقه آزاد کیش در دیدار با امام جمعه تهران :

اقتصاد کیش - امام جمعه شــهر تهران، روند اقدامات صورت گرفته در جزیره کیش در دو ســال اخیر را رضایت بخش 
و امیدوار کننده دانست.

نماینده ولی فقیه در استان هرمزگان:

جایگاه ورزش هرمزگان مورد 
رضایت هیچ کس نیست

اقتصاد کیش -  نماینده ولی فقیه در اســتان هرمزگان گفت: جایگاه ورزش هرمزگان 
مورد رضایت هیچ کس نیست و هرمزگان با این تعداد بنگاه اقتصادی نباید در ورزش چنین 

جایگاهی داشته باشد. 
حجت الاسلام  محمد عبادی زاده، ظهر روز گذشته در حاشیه نشست صمیمی با جامعه 
والیبال هرمزگان اظهار کرد: از اینکه در جمع ورزشکاران استان هستم به خود می بالم و بسیار 
علاقه مند هستم که همواره با ورزشکاران در ارتباط باشم و مشکلات و افتخاراتشان را بشنوم.

وی بــا تأکید بر اینکه همواره حوزه ورزش را در بین دغدغه های جدی خود قرار داده 
و بر این نکته پایبند بوده و هســتم، افزود: هرمزگان با وجود تمامی ظرفیت هایش به ویژه در 

حوزه دریا نتوانسته به جایگاه اصلی اش دست یابد.
نماینده ولی فقیه در هرمزگان با بیان اینکه سهم مسئولیت اجتماعی بنگاه های اقتصادی 
هرمزگان در ورزش کمرنگ و این موضوع نیازمند مطالبه گری جامعه ورزش است، تصریح 
کرد: چرا شــرکت گل گهر در ســیرجان می تواند اما بنگاه های اقتصادی در هرمزگان قدمی 
پررنگ برای رفع معضلات ورزشی و اجتماعی این استان برنمی دارند؟ مسئولان باید درد و 
دل های جامعه ورزش را بشنوند و پیگیری کنند زیرا این دغدغه ها از بدنه دل سوختگان خارج 

می شود و کارشناسی شده است.
عبادی زاده با اشــاره به اینکه هرمزگان نمونه و الگوی وحدت شــیعه و سنی در کشور 
است و همواره به خود می بالیم که این چنین وحدتی بینمان حکم فرماست، اضافه کرد: ورزش 
را نباید با سیاست درآمیخت بلکه باید ورزش را به عنوان ورزش دید و بازی دادن ورزش با 
سیاست سبب آسیب می شود؛ ازاین رو نباید بگذاریم سیاست در ورزش رخنه کند و سبب 

صدمات جبران ناپذیری به آن شود.
نماینده ولی فقیه در هرمزگان خاطرنشــان کرد: بنده علاقه دارم در حوزه ورزش ورود 
کنم ازاین رو به زودی مدیرکل ورزش و جوانان را دعوت و دغدغه ها را مطرح می کنم، باید در 
جلسه ای مشترک نگاه ها را به هم نزدیک کنیم. صاحبان اصلی ورزش، جامعه ورزشی هستند 

و مدیریت ورزش باید نگاه حمایتی و نظارتی و هدایتی داشته و از مداخله خودداری کند.
وی با اشاره به اینکه از وضعیت آلودگی ورزش به سیاست در برخی حوزه ها ابراز نگرانی 
کرد و گفت: هرکس در هرمزگان زندگی می کند و دغدغه ورزش دارد، صاحب اصلی ورزش 
است و نباید نگاه قومیتی به آن بیفزاییم. هرچقدر از حواشی دور شویم می توانیم به موضوع 
اصلی ورزش و ارتقا آن برسیم و به طور حتم همگی به دنبال منافع ورزش هرمزگان هستیم.

عبادی زاده با بیان اینکه جامعه ورزش نباید دســت از حمایت ورزش بردارند و باید 
همواره به دنبال ارتقا و تشــکیل اتاق فکر برای حل مشکلات باشند، افزود: جایگاه ورزش 
هرمزگان مورد رضایت هیچ کس نیست و هرمزگان با این تعداد بنگاه اقتصادی نباید در ورزش 

چنین جایگاهی داشته باشد.
وی در پایان خاطرنشان کرد: چرا باید استان هرمزگان چرا در لیگ های برتر کشور تیمی 
نداشــته و سراشیبی سقوط در انتظار نمایندگان هرمزگان باشد؟ چرا نباید جایگاه هرمزگان 
را در سطح کشور ارتقا دهیم درحالی که یک شهرستان یا استان هم جوار جایگاهی بالاتر از 

استان هرمزگان دارد.

نگاهی به »تحول اقتصادی 
در حوزه خلیج فارس«

اقتصاد کیش -  کتاب »تحول اقتصادی در حوزه خلیج فارس« به قلم خدیجه یداللهی، 
مهم ترین اتفاق های سیاسی، اقتصادی در تاریخ ایران و خلیج فارس را بررسی و ارائه کرده است. 
این کتاب با ٢0۸ صفحه، شمارگان یک هزار نسخه و قیمت ٢00 هزار ریال توسط نشر بایا 
در سال ۹4 به چاپ رسید.در این اثر به نقش خلیج فارس در اقتصاد ایران دوره افشاریه و زندیه 
پرداخته شده که شامل، چهار فصل با عنوان موقعیت جغرافیایی و تاریخی خلیج فارس، اهمیت 
اقتصادی خلیج فارس در دوره افشاریه و زندیه، حضور قدرت های بزرگ در خلیج فارس آن 

دوران و عملکرد سلسله های افشاریه و زندیه در روند اقتصاد ایران است.
نویسنده کتاب، خلیج فارس را به عنوان مهم ترین و اصلی ترین مخزن اقتصادی ایران 
معرفی کرده که در تمام دوره های تاریخی تا امروز شــاهد خاطرات ناگفته و رویدادهای تلخ 
وشــیرین بسیاری بوده است.فصل اول این کتاب به موقعیت استراتژیک خلیج فارس، دلایل 
اهمیت تاریخی آن در طول تمام دوره ها، موقعیت آب و هوایی و شناخت معروف ترین رودهایی 
که مســتقیم وارد خلیج فارس شده اشاره می کند.همچنین به بررسی نام خلیج فارس در اسناد 
تاریخی و معرفی مدارک معتبری که نام خلیج فارس یا بحر پارس را تایید کرده می پردازد.فصل 
دوم، بــه اقتصاد جزیره ها و بندرهای خلیج فارس پرداخته که صادرات و واردات کالا به ویژه 
کالاهای صادراتی مانند ابریشم خام و پشم بز و کالاهای وارداتی از قبیل شکر، ادویه و حیوانات 
بررسی می شود.در فصل سوم این کتاب، حضور قدرت های غربی در خلیج فارس، سرانجام 
اولین استعمارگر این منطقه و سپس وجود کمپانی های انگلیسی، فرانسه، هلند و هندوستان 
روایت شده که هر کدام از این کشورها از ورودشان تا زمان محدوده مورد پژوهش برای به دست 
گرفتن بازار ایران در حال رقابت بودند.فصل آخر هم به عملکرد سلسله افشاریه و زندیه و نقش 
هر کدام از این سلسله ها در اقتصاد ایران و روابط آن ها با حکام محلی پرداخته و در پایان، نتیجه 
گیری فصل ها به اختصار بیان شده است.در این کتاب منابع، سندها و نقشه های معتبری در مورد 
خلیج فارس و نقش اقتصادی آن از قبیل سفرنامه های سرهارفورد جونز، فوروکاوا، نیبور و ویلیام 

فرانکلین استفاده شده که گویای تمام واقعیت های تاریخی این منطقه است.
بخش هایی از کتاب

در فصل دوم این کتاب آمده است: هلندی ها نخستین بار در سال ۱03٢ هجری قمری در 
بندرعباس کار خود را آغاز کردند و در سال ۱۷5٢ میلادی تجارتخانه خود را به جزیره خارک 
انتقال دادند، آن ها بر این عقیده بودند که ایران کشوری سودآور است و می توانند کالاهای خود 
را قبل از اینکه در بازار ها اشباع شوند، بفروش برسانند.در این دوره به دلیل نابسامانی هایی که 
پیش آمده بود تولیدات داخلی ایران کاهش پیدا کرد و این امر باعث شد صدور کالاهای ایرانی 
بــه خــارج رو به افول برود، به همین دلیل هلندی ها موقعیت را به نفع خود دیدند تا کالاهای 
واردشده خود را بفروش برسانند.همچنین در فصل چهارم این کتاب آمده است: نادر در اوایل 
حکومت خود به آرامش داخلی پرداخت و تا حدودی رضایت همگان را جلب کرد. ســپس 
نادر به این نکته پی برد که هرچه زودتر باید خلیج فارس را که منطقه ای حساس بود به قدرت 
سابقش بازگرداند. ولی با فقدان نیروی دریایی بازرگانی از یک سو و نیروی دریایی رزمنده از 
سوی دیگر که در این زمان جای هر دو در خلیج فارس خالی بود اجرای برنامه امنیت و آرامش 
در این منطقه محال بود. به همین دلیل نادر به اندیشه تاسیس نیروی دریایی افتاد. این اقدام نادر 

یکی از مهم ترین اقدامات او در نواحی خلیج فارس بود.
درباره نویسنده

خدیجه یداللهی نویسنده کتاب »تحول اقتصادی در حوزه خلیج فارس« متولد سال 65 در 
شهر میناب )یکی از شهرستان های استان هرمزگان( است.وی در سال ۸5 در رشته دبیری تاریخ 
وارد دانشگاه و در سال ۹٢ در مقطع کارشناسی ارشد رشته تاریخ ایران اسلامی فارغ التحصیل 

شد که اکنون در دانشگاه های میناب مشغول به تدریس است.


